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Summary

        
Disinfection of fibre endoscopes was examined in 5 endoscopy departments during endoscopy sessions. On the endoscopes, especially in the instrument channels, Pseudomonas aeruginosa and Proteus species could be regularly found, in some cases also Enterobacter cloacae and Candida albicans. With the results of disinfection experiments, proposals are made to reduce the infection risk due to insufficiently disinfected instruments in endoscopy departments.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Desinfektion von Glasfaserendoskopen wurde in 5 Endoskopieabteilungen unter Praxisbedingungen untersucht. An den Endoskopen konnten - speziell in den Instrumentierkanälen nach der Desinfektion - noch regelmäßig Pseudomonasaeruginosa- und Proteusarten, vereinzelt auch Enterobacter cloacae und Candida albicans festgestellt werden. Aufgrund von Desinfektionsversuchen (mit Alhydex® und Gigasept®) werden Vorschläge gemacht, um das Infektionsrisiko durch ungenügend desinfizierte Instrumente in den Endoskopieabteilungen zu vermindern.


      

Key-Words

Disinfection - endoscope - bacterial contamination
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